

ကန့်သတ်

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ (၂၆.၉.၂၀၁၂)  
ရက်နေ့တွင် နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်  
ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းခမ်းအေးမှ အဆိုတစ်ခုထပ်မံတင်သွင်းဖို့ ရှိပါတယ်။ တင်သွင်း ပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၊ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။** လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ကြွရောက်လာကြသော လူကြီးမင်းများအားလုံး မင်္ဂလာ အပေါင်းနှင့်ပြည့်စုံတဲ့ အခါသမယ ဖြစ်ပါစေရင်။ ကျွန်မကတော့ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် နန်းခမ်းအေး ဖြစ်ပါတယ်ရှင်။

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေးမှာ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအကြား ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မယ့် လူမျိုးရေးအသွင်ဆောင် တဲ့ ပြဿနာများနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အဆို တစ်ခုတင်သွင်းမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မဟာ ကျွမ်းကျင် အောင်မြင်တဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် တစ်ယောက်မဟုတ်သလို ပညာရှင်တစ်ယောက် မဟုတ်တဲ့အတွက်ကြောင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနဲ့ ဒေသခံပြည်သူများအကြား ဖြစ်ပေါ် နေတဲ့ ပဋိပက္ခများစွာ အတွက် အရိုးရှင်းဆုံးနည်းနဲ့သာ နှိုင်းယှဉ်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မနောက်ကြောင်းပြန် ဖော်ထုတ်တင်ပြခြင်း မဟုတ်ပါဘူး။ နမ္မတူမြို့နယ်၊ နားဆိုင်း ကျေးရွာအုပ်စုမှာ ၂၀၀၅ခုနှစ်မှာ DMC ကုမ္ပဏီက နေပြီးတော့ ရော်ဘာစိုက်ပျိုးခြင်း စတင်ဖို့ အတွက် ဦးပိုင်ရှိပြီး မြေလွတ်၊ မြေရိုင်း မဟုတ်ဘဲ စိုက်ပျိုးနေလျက်ရှိနေတဲ့ မြေကွက်ပေါင်း မြောက်များစွာကို သိမ်းယူခဲ့ပါတယ်။ ပုံစံ(၁၀၅)မြေပုံဟာ ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားတစ်ရပ် မဟုတ်ဘဲလုပ်ကွက်တစ်ခုရဲ့ နယ်နိမိတ် အပိုင်းအခြားနဲ့ မြေအမျိုးအစား၊ မြေဧရိယာ၊ ဧက အကျယ်အဝန်းတို့ကို ဖော်ပြထားပြီး အများအကျိုးအတွက် သိမ်းခွင့်ရှိတယ်လို့ ဆိုထား ပါသော်လည်းပဲ အများပြည်သူကောင်းကျိုးအတွက် မဟုတ်ဘဲ ကုမ္ပဏီ တစ်ခုတည်းရဲ့ အကျိုးကိုသာဖြစ်ပေါ်စေတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်ရှင်။ မြေသိမ်းယူခံရစဉ်က ဦးပိုင်ရှိပြီးသော ဒေါ်မြ အိမ်ကိုပင် ကုမ္ပဏီမှ လူအင်အား(၁၀)ယောက် ကျော်ခန့်မှ လည်ပင်းကို ကြိုးကွင်းစွပ်ပြီး နားဆိုင်းရထားသံလမ်းတစ်လျှောက်မှာ ဆွဲခေါ်ခြင်းခံရတဲ့ ဖြစ်ရပ်လည်းရှိခဲ့ပါတယ်။ ဦးပိုင်ရှိပြီး လက်ရှိစိုက်ပျိုးနေတဲ့ ဒေါ်မြအိမ်ကဲ့သို့ ခြံရှင်ကိုပင် ရန်ပြုတဲ့ ကုမ္ပဏီရဲ့ရန်ကို ကြောက်ပြီးတော့ ဒေသခံအချို့ဟာ ကျေနပ်ခြင်း မရှိဘဲနဲ့ မြေယာများ ကိုလက်လွှတ်ခဲ့ရပါတယ်။ အဲဒါကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုမရှိခြင်း စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များ

ကန့်သတ်

၂

အပေါ် ပိုပြီးတော့ အလေးထားတဲ့အတွက်ကြောင့် ဒေသခံတွေဟာ အဲဒီ ဒဏ်တွေကို ခံစား နေရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလိုပါတယ်။ အဲစဉ်ကကုမ္ပဏီကနေပြီးတော့ သူတို့နဲ့ အကျိုးတူ လုပ်ဆောင်မယ်ဆိုလို့ရှိရင် ရော်ဘာပင်တွေကြားမှာ ရာသီသီးနှံများ စိုက်ပျိုး ခွင့်ပြုမယ်လို့ဆိုတဲ့အတွက်ကြောင့် စိုက်ပျိုးရန် မြေမရှိတော့ ပါသော ဒေသခံအချို့ဟာ ကုမ္ပဏီနဲ့အကျိုးတူ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရတာလည်းရှိခဲ့ပါတယ်။ အကျိုးတူဆောင်ရွက်ရန် စာချုပ် လုပ်ထားပါသော်လည်း ရေရှည်မှာထိုမြေများကို လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးရမဲ့ အခြေအနေမျိုးပဲ ဖြစ်နေပါတယ်။ ရွာနဲ့ တစ်မိုင်သာ ဝေးတဲ့နေရာမှာ စတင်စိုက်ပျိုးရန်ခွင့်ပြုထားပါသော်လည်းပဲ ရွာနဲ့ တစ်ဆက်တည်း စိုက်ပျိုး ထားတဲ့အပြင် ၁၉၄၁ခုနှစ်ကတည်းက ရှိနေပါတဲ့ ကျေးရွာချင်း ဆက်လမ်းအနက် မိုင်ဝက်ခန့်ကို ကုမ္ပဏီက ကျောက်ခင်းထားပြီး၊ ၎င်းတို့ ကုမ္ပဏီပိုင်လမ်းများ သဖွယ် ပြုမူနေတာလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ အဲဒီလမ်းဟာရွာနဲ့ကပ်နေတဲ့အတွက်ကြောင့် ကျေးရွာက နေပြီးတော့ အဲဒီလမ်းကို ခြံစည်းရိုးကပ်ဖို့ ပြောထားပါသော်လည်းပဲ ခြံစည်းရိုး ကပ်ခြင်းမရှိတဲ့အပြင် ရောဘာပင်များကို လမ်းနဲ့ကပ်လျက် စိုက်ပျိုးထားတဲ့အတွက်ကြောင့် ရွာသားများနဲ့အဆင်မပြေမှုများ၊ ပြဿနာများစွာဖြစ်ပေါ် နေလျက်ရှိပါတယ်။ ခြံစည်းရိုး ကာရံထားခြင်း မရှိဘဲလမ်းနဲ့ ကပ်လျက် စိုက်ထားတဲ့အတွက်ကြောင့် ရော်ဘာပင်တွေကို ကျွဲ၊ နွားများ မတော်တဆ ဝင်ရောက်ထိခိုက်မိရင် သော်လည်းကောင်း၊ ကျွဲ၊ နွားများ ဝင်ရောက် တိုက်မိ ခဲ့ရင်သော်လည်းကောင်း၊ တစ်ပင်သောင်းချီပြီးတော့ ပေးလျော်ခိုင်းခြင်း၊ မတရား ဒဏ်ငွေများ တပ်ခြင်း၊ ဒဏ်ငွေများ မပေးဆောင်နိုင်ပါက ကျွဲ၊ နွားများသိမ်းယူခြင်းအထိ ရှိနေခဲ့ပါတယ်။ ခြံစည်းရိုးကာရံထားခြင်းမရှိတဲ့အတွက်ကြောင့် ကုမ္ပဏီ အလုပ်သမားများနှင့် ရွာသားများရဲ့ ပြဿနာကို အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းအထိတင်ပြပြီး ဖြေရှင်းဖို့ တောင်းဆိုခဲ့ပေမဲ့လည်း အောင်မြင်ခြင်း မရှိခဲ့ပါဘူး။ အရင်းမဲ့ ရွာသားအချို့ဟာ မိမိတို့ ဝမ်းစာရေးအတွက် ကုမ္ပဏီထံ မှာ အလုပ်သမားတွေ အဖြစ် လုပ်ကိုင်နေရပါတယ်။ DMC ကုမ္ပဏီနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ကိစ္စအဝဝကို ၁၅-၃-၂၀၁၂ မှာ တစ်ကြိမ်ဒေသခံရွာသားများနဲ့ ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းများ သင့်မြတ်ခြင်း မရှိဘဲ လူမျိုးရေး ပဋိပက္ခ အသွင်ဆောင်နေတဲ့ကိစ္စကို ၂၆-၄-၂၀၁၂ မှာ တစ်ကြိမ် ဝန်ကြီးချုပ်ထံ တင်ပြပြီးဖြစ်ပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာမှ ယခုထိတိုင် လုပ်ကိုင်ပေးတာ မရှိသေးတာ ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်ရှင်။ DMC ကုမ္ပဏီဟာ ရယူပြီးတဲ့မြေ ၁၉၉၇ ဧကကို တစ်ကယ် စိုက်ပျိုး ခြင်းရှိ/မရှိ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး သင့်တဲ့အပြင် ဒေသခံများ စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်နေသော မြေနေရာ များကို မချန်ကုမ္ပဏီများကို မြေချပေး နေမှုအား စိစစ်သင့်ပါတယ်။ ယခုလိုကျွန်မတို့ အစိုးရရဲ့

ကန့်သတ်

ကန့်သတ်

ပြည်သူများအပေါ် အလေးထားမှု မှန်ကန်စွာရပ်တည်နိုင်လိမ့်မယ်လို့ ပြည်သူတွေက မျှော်လင့်ပြီး ၎င်းမြေနေရာများကို ပြန်လည်ရယူလိုပါကြောင်း ဒေသခံများမှ တင်ပြလာပါတယ်။ ဒါကျွန်မဒေသမှာ ဖြစ်ပျက်တဲ့ အဖြစ်အပျက်လေး တစ်ခုကို ကျွန်မတင်ပြခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့များစွာသော အဖြစ်အပျက်တွေကို ကြည့်မယ်ဆိုလို့ရှိရင် အလားတူသော တစ်ခြားသော စီးပွားရေး လုပ်ငန်းတွေမှာလည်း ဒေသခံအပေါ် နည်းအမျိုးမျိုးနဲ့ ပြဿနာတွေ ကျရောက် နေတာကိုတွေ့ ရှိရပါတယ်။ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး ဆက်နွယ်မှုဖြစ်တဲ့ ယနေ့ မျက်မှောက် ခေတ်တွင် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စီးပွားရေးဖြစ်စဉ်နဲ့ ပူးတွဲလိုက်ပါရန် လိုအပ်နေပါတယ်။ အဲဒီ ဖြစ်စဉ်မှာ ပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံးက ပါဝင်နိုင်ဖို့က ပိုပြီးအရေးကြီး နေပါတယ်။ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များဟာ နိုင်ငံအကျိုး၊ ဒေသအကျိုးအတွက် မည်မျှပင် ဆောင်ရွက်နေသည်ဟု ဆိုစေကာမူ ၎င်းတို့အတွက် အကျိုးအမြတ် မရှိဘဲနဲ့ လုပ်ဆောင်ကြမဲ့ လူတွေ မဟုတ်ပါဘူး။ ပြည်တွင်းစီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များရဲ့ ဒဏ်အပြင် ယခုလို ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဝင်လာ မယ့် အချိန်မှာ ဒေသခံပြည်သူများကို ကာကွယ်ပေးဖို့ဟာ ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ် အနေနဲ့ အရေးတကြီး လုပ်ဆောင်ဖို့လိုအပ်လျက် ရှိနေပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု များအတွက် တည်ငြိမ်သော အာမခံချက် ရရှိရေးအပြင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအား ထိန်းချုပ် ကန့်သတ်နိုင်မယ့် ဥပဒေများ အဆင်သင့် ဖြစ်စေရေးကိုသာ အရေးကြီးတယ်လို့ ကောက်ချက် ချနေတာထက် ကျင့်ဝတ်လိုက်နာတဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေကြောင့် ဒေသခံပြည်သူတွေအပေါ် ကျရောက်လာမယ့် ဆိုးကျိုးတွေကို ရေရှည်ကာကွယ်ပေးနိုင်ဖို့က ပိုပြီး လိုအပ်တဲ့အတွက် ကြောင့် ဖြစ်နိုင်မယ်ဆိုရင် ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ တင်သွင်းတဲ့အဆိုများကို ပြည်သူက ရွေးကောက်တင်မြှောက်ထားတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များဆိုတာ ပြည်သူ့အသံများ ဖြစ်တဲ့အတွက် ကြောင့် ပြည်သူ့အသံများကိုများစွာ ဖော်ပြပေးဖို့ လိုအပ်နေပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များနဲ့ ဒေသခံပြည်သူများအကြား ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မယ့် လူမျိုးရေးအသွင်ဆောင်မဲ့ ပြဿနာများ၊ ပဋိပက္ခများကိုကြိုတင် ကာကွယ်ပေးနိုင်ရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရက စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားနိုင်ပါရန် ဆိုတဲ့အဆိုကို တင်သွင်းအပ်ပါတယ်ရှင်။ ကျေးဇူးတင်ပါ တယ်ရှင်။ ( ဩဘာသံများ )

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်အစည်းအဝေးတွေမှာ မေးခွန်းတွေ မေးမြန်းတယ်၊ အဆိုတွေ တင်သွင်းတယ် နောက်ပြီးတော့ ဥပဒေကြမ်းတွေ တင်သွင်းတာ ရှိပါတယ်။ အဲဒီတော့ ဒီလိုတင်သွင်းတဲ့ အခါမှာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ တင်သွင်းတဲ့အခါ

ဖြစ်စေ၊ အကြံပြု ဆွေးနွေးတဲ့အခါဖြစ်စေ ပါတီစွဲ၊ ဝါဒစွဲ၊ ဒေသစွဲ၊ လူမျိုးစွဲ၊ ကိုးကွယ်တဲ့ဘာသာ အယူအဆ မထားရှိဘဲ နိုင်ငံ့အကျိုး၊ ပြည်နယ်အကျိုး၊ ပြည်ထောင်စုအကျိုးကို မျှမျှတတ ဖြစ်စေရေးအတွက် အဓိကထားပြီးတော့ ဆောင်ရွက်ဖို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ အကြံပြုပါတယ်။ နောက်ပြီးတော့မှ ဆွေးနွေးတဲ့အခါမှာလည်း ပုဂ္ဂိုလ်ရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အသုံးအနှုံးတွေ ကုမ္ပဏီကို ထိခိုက်စေမယ့် ဖော်ပြချက်တွေ မပါရှိဖို့ဆိုတာကို ကျွန်တော့် အနေနဲ့ ပထမနေ့ကတည်းက တင်ပြဖို့ရှိပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ပထမနေ့က အစီအစဉ်များတဲ့အတွက် ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဒါတွေကို တင်ပြခွင့် မရှိခဲ့ပါဘူး။ ယခု အဆိုကို ထောက်ခံမယ့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

**ဦးစိုင်းခမ်းကျော်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့တကွ၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာ၊ ချမ်းသာပါစေလို့ ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သ အပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းခမ်းကျော် ဖြစ်ပါတယ်။ အခု နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်၊ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်ပြထားတဲ့ အဆိုကို ကျွန်တော် ထောက်ခံပါတယ်။

ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့ မြို့နယ်မှာလည်းပဲ ဒီအတိုင်း ကုမ္ပဏီနဲ့ ဒေသခံ ပြည်သူတွေ ဖြစ်ပျက်နေတဲ့ပြဿနာများ ရှိပါတယ်။ ဖြစ်ပျက်ခဲ့တဲ့အတိုင်းပဲ ကျွန်တော်တို့ ပြည်ထောင်စုအဆင့် အသီးသီးကိုလည်း တင်ပြပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ဒီနေ့ဒီအချိန်ထိ လာရောက် ဖြေရှင်းပေးခြင်း မရှိသေးပါဘူး။ ဥပမာ- ကျွန်တော်တို့ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ ပန်ဝိုးကျေးရွာ အုပ်စုမှာ ရှိတဲ့ ပန်သပြေရွာမှာဆိုရင် တောင်သူတွေပိုင်တဲ့ လယ်ထဲမှာကို မက်ကဒေးမီးယား ပင်တွေ ဝင်ရောက်စိုက်ပျိုး နေတာတွေရှိပါတယ်။ အဲ့ဒီကိစ္စ တောင်သူတွေ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ အကြိမ်ကြိမ်လာပြီးမှ အကူအညီတောင်းကြပါတယ်။ အဲ့ဒီလိုပဲ ကျွန်တော်တို့ မြို့နယ်အဆင့်၊ ခရိုင်အဆင့်မှာလည်း ဖြေရှင်းပေးနိုင်ခွင့် ဒီနေ့အထိ မရသေးပါဘူး။ အဲ့ဒီလိုဘဲ ဒီကျွန်တော်တို့ ကျောက်မဲမြို့နယ် အနီးတစ်ဝိုက်မှာ ရှိတဲ့မြေတွေ၊ တောင်သူတွေအမြဲတမ်း လုပ်ကိုင် စားသောက်နေတဲ့ ဒီယာမြေတွေအပေါ်ကိုလည်း ကုမ္ပဏီကြီးတွေ ကနေပြီးတော့မှ ဝင်ရောက်ပြီးမှ စိုက်ပျိုးတယ်၊ သိမ်းယူတဲ့ကိစ္စတွေ အများကြီး ရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲ့ဒါကြောင့်မို့

ကျွန်တော်တို့ ဒီကနေ့ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်ပြထားတဲ့အဆိုကို ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်အထက်မှာ ဆွေးနွေးသင့်ပါကြောင်း ကျွန်တော် ထောက်ခံအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ [ သြဘာသံများ ]

**အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက  
ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း ။**

(သို့မဟုတ်)

**အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန်ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေး လိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ  
ရှိလျှင် အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌ က ကြေညာခြင်း။**

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်သွင်းသောအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနဲ့ ဒေသခံပြည်သူများအကြားဖြစ်ပေါ် လာနိုင်သည့် လူမျိုးရေးအသွင်ဆောင်သည့် ပြဿနာများ၊ ပဋိပက္ခများကို ကြိုတင်ကာကွယ် ပေးနိုင်ရန် အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရက စီစဉ်ဆောင်ရွက် ပေးထားနိုင်ရန် ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သင့်/မသင့် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ရယူပါမယ်။ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက-

“သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။”

[ ၃ ကြိမ် တိုင်တိုင် မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။ ]

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါသလား ခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မရှိသည့် အတွက် ဒေါ်နန်းခမ်းအေးရဲ့ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။ ( သြဘာသံများ )

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ယင်းအဆိုကို ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ၊ ၂၇ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့ မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။ ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့ အခါ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့  
(၂၇.၉.၂၀၁၂)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း**

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၊ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအကြား ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် လူမျိုးရေးအသွင်ဆောင်သည့် ပြဿနာများ၊ ပဋိပက္ခများကို ကြိုတင်ကာကွယ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရက စီစဉ်ဆောင်ရွက် ထားပေးနိုင်ပါရန် အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ အမည်စာရင်းပေးထားပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ နောင်ချိုမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးကျော်မြကို ဖိတ်ခေါ် ပါတယ်။

**ဦးကျော်မြ၊ နောင်ချိုမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန် အစည်းအဝေးကို တက်ရောက်လာကြတဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးကို မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်း ဆက်သရင်း လေးစားဂရုပြုပါကြောင်း ဦးစွာပြောကြား အပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ နောင်ချိုမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)က ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ဦးကျော်မြ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)က ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်သွင်းသွားတဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနဲ့ ဒေသခံ ပြည်သူများအကြား ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် လူမျိုးရေးအသွင်ဆောင်သည့် ပြဿနာများ၊ ပဋိပက္ခ များကို ကြိုတင်ကာကွယ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရက စီစဉ်ဆောင်ရွက် ပေးထားနိုင်ပါရန် အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်ဟာ နယ်မြေ ကျယ်ဝန်းပြီး မြေပေါ်၊ မြေအောက်သယံဇာတပစ္စည်းတွေ ကြွယ်ဝတဲ့ ပြည်နယ်ဖြစ်တာနဲ့အညီ သတ္တုကဏ္ဍ၊ သစ်တောကဏ္ဍ၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ စွမ်းအင်ကဏ္ဍတို့တွေမှာ ရင်းနှီးမြုပ်နှံလိုတဲ့ ပြည်တွင်း/ ပြည်ပကုမ္ပဏီများ မျက်စိကျတဲ့ ပြည်နယ်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်က စီးပွားရေးပြုပြင် ပြောင်းလဲရေး မူဝါဒများ ချမှတ်ပြီး ပြည်သူတွေရဲ့ လူမှုစီးပွားရေး ဘဝတိုးတက် လာအောင် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ကာလဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ကုမ္ပဏီများ၊

လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် မလွဲမသွေပိုမို ဆက်ဆံလာရမယ့် ကာလလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကိုယ့်နယ်မြေဒေသအတွင်းမှာ ကုမ္ပဏီကြီး တွေလာရောက် ရင်းနှီးမြုပ်နှံလာခြင်းဖြင့် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံတွေ ပေါ်ပေါက်လာခြင်း၊ ဒေသအတွင်းမှာ ရှိတဲ့လူတွေရဲ့ အလုပ်အကိုင်၊ အခွင့်အလမ်းတွေ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးတွေ၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးဘက်မှာလည်း အထောက်အကူဖြစ်လာမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် တစ်ဖက် ကလည်း ကြိုဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ပြည်နယ်တွေ၊ မြို့နယ်တွေ အတွင်းမှာ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းလိုက်နာပြီး ဒေသခံတွေရဲ့ အကျိုးစီးပွားနဲ့ ကုမ္ပဏီရဲ့ အကျိုးစီးပွား အပြန်အလှန် သယံဇာတမျှတတဲ့ ကုမ္ပဏီတွေရှိသလို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်ပြသွားတဲ့ ကိုယ့်အတ္တ အကျိုးစီးပွားကိုပဲ ကြည့်တတ်တဲ့ ကုမ္ပဏီများလည်းရှိနေတာ တွေ့ရ ပါတယ်။

ကုမ္ပဏီတွေမှာ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ စနစ်တကျချုပ်ဆိုထားတဲ့ စာချုပ်များ ရှိတဲ့အတွက် စာချုပ်ပါ စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်ရင် ဥပဒေအရ အရေးယူနိုင်သလို တရားဥပဒေကို ကျူးလွန်လာရင်လည်း အရေးယူပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပုံစံ(၁၀၅)ရှိတဲ့ မြေကို မတရားသိမ်းယူ ခံရတဲ့အပြင် အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို လူမဆန်စွာ လည်ပင်းကြိုးကွင်းစွပ်ပြီး ရထားလမ်း တစ်လျှောက် ဆွဲခေါ်မှုမျိုးကိုလည်း၊ ဆွဲခေါ်သူများကိုလည်း ဥပဒေနှင့်အညီ ချက်ချင်းအရေးယူ ပေးသင့်ပါတယ်။ ဒီလို ထိလွယ်၊ ရှိလွယ် ကိစ္စမျိုးတွေကနေကြီးထွားတဲ့ ပြဿနာများဖြစ်လာတတ်တာကိုလည်း ကျွန်တော်တို့ အားလုံး သတိပြုရမယ့်ကိစ္စ ဖြစ်ပါတယ်။

အုပ်ချုပ်ရေး ပိုင်းက မကိုင်တွယ်တတ်ရင် ပြည်သူနဲ့ ကုမ္ပဏီကြားမှာ အချိန် မရွေးပေါက်ကွဲနိုင်တဲ့ကိစ္စ ဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီလို မြို့နယ်တွေမှာ အုပ်ချုပ်ရေး ကျွမ်းကျင်သူ များကို တာဝန်ပေးဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ လေးစားအပ်ပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ နောင်ချိုမြို့နယ် မှာလည်း တရားရုံးတွေမှာ မြေယာနှင့် ပတ်သက်ပြီးတော့မှ အငြင်းပွားတဲ့ မြေယာမှုခင်းတွေ လယ်သမားတွေရဲ့ မြေတွေ ကုမ္ပဏီထဲပါသွားရာကနေ တရားဥပဒေရဲ့ အရေးယူခံရမှာပင် မကြောက်တော့ပဲနဲ့ ကုမ္ပဏီရဲ့ မြေထဲကို အုပ်စုဖွဲ့ပြီးတော့မှ အတင်းဝင်ရောက် တွန်ယက်ကြရတဲ့ ပဋိပက္ခတွေ၊ တိုင်စာတွေ၊ ပြဿနာတွေ အများဆုံးရှိတဲ့ မြို့နယ် ဖြစ်ပါတယ်။ ပြဿနာဆိုတာ ရှောင်လို့ မရပါဘူး။ ပြဿနာကို ဖြေရှင်းနိုင်မယ့် အကောင်းဆုံးနည်းလမ်းတွေ ရွေးချယ်ကြံဆ ပြီးတော့မှ အချိန်မှီ ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်မှသာ ပြည်သူတွေရဲ့ အသံ၊ ပြည်သူတွေရဲ့ ဆန္ဒ၊ ပြည်သူတွေရဲ့ မျှော်လင့်ချက်ကို အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးရာရောက်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြဿနာတစ်ခုကို သတ်မှတ်ထားတဲ့

ကာလ၊ သတ်မှတ်ထားတဲ့ နေရာမှာ၊ သတ်မှတ်ထားတဲ့ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ဥပဒေနှင့် အညီ ဖြေရှင်း ပေးနိုင်ဖို့ လိုအပ်မှာဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးရင်း နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)က ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်ပြခဲ့တဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနဲ့ ဒေသခံ ပြည်သူများအကြား ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မယ့် လူမျိုးရေးအသွင်ဆောင်မည့် ပြဿနာများ၊ ပဋိပက္ခများကို ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရက စီစဉ်ဆောင်ရွက် ထားနိုင်ပါရန် အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ( သြဘာသံများ )

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုနဲ့ ပတ်သက်လို့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးက ဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ ဒါကြောင့် ယခုအဆိုနဲ့ စပ်လျဉ်းပြီး ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

**ဗိုလ်မှူးကြီးအောင်သူ၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး။** လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကျန်းမာ ရှင်လန်း ကြပါစေလို့ ဦးစွာပဏာမ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ဒေါ်နန်းခမ်းအေးရဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနဲ့ ဒေသခံပြည်သူများ အကြား ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် လူမျိုးရေးအသွင်ဆောင်မည့် ပြဿနာများ၊ ပဋိပက္ခများကို ကြိုတင် ကာကွယ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရက စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထား နိုင်သည့် အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ကျွန်တော် တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးကြီး အောင်သူ၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးမှ ရှင်းလင်းတင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ဒေါ်နန်းခမ်းအေးရဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနဲ့ ဒေသခံပြည်သူများအကြား ဖြစ်ပေါ်လာ နိုင်သည့် လူမျိုးရေးအသွင်ဆောင်မည့် ပြဿနာများ၊ ပဋိပက္ခများ ကိုကြိုတင်ကာကွယ် ပေးနိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရက စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားနိုင်ရန်ဆိုသည့် အဆိုမှာ လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် သက်ဆိုင်နေပါသည်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ရဲလုပ်ငန်းရဲ့ အဓိကအချက်မှာ လုံခြုံရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ တာဝန်နှစ်ရပ် အတွက် သတင်းကြိုတင် ရယူနိုင်ရေးနှင့် ရရှိတဲ့ သတင်းအချက်အလက် ပေါ်မူတည်၍



ကန့်သတ်

၉

သက်ဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ (သို့မဟုတ်) ဌာနဆိုင်ရာများကို တင်ပြပြီးတော့ ညွှန်ကြားချက် အတိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဥပဒေ ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ခြင်း (သို့မဟုတ်) ရာဇဝတ်မှု ဖြစ်ပွားခြင်းတို့အတွက်ကို သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေအတိုင်း အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ရဲတပ်ဖွဲ့အနေနဲ့ နယ်မြေဒေသအတွင်း ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်တဲ့ ဥပဒေဘောင်ကျော်လွန်လာနိုင်သော ပဋိပက္ခပြဿနာများတွင် အခြေအနေ စောင့်ကြည့် သတင်းရယူ၍ အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြကာ အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ ညွှန်ကြားချက်အတိုင်း ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါတယ်။ ကြိုတင်ကာကွယ်မှုအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ထားရှိတဲ့ လုံခြုံရေးစီမံချက် များအရ ဥပဒေနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု ဥပဒေ၊ အလုပ်ရှင်/ အလုပ်သမား ဥပဒေ၊ လယ်ယာမြေ ဥပဒေ/နည်းဥပဒေ၊ မြေလွတ်/ မြေရိုင်း ဥပဒေ/ နည်းဥပဒေ အစရှိတဲ့ ဥပဒေ/နည်းဥပဒေ များလည်း ပြဋ္ဌာန်းပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၀၁ အရ အမျိုးသား ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီး ဖြစ်တဲ့အပြင် ပြည်နယ်လုံခြုံရေးကော်မတီ ကိုလည်း ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးရဲ့ (၂၀၁၁ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၄ ရက်) ရက်စွဲပါ အမိန့် အမှတ်၊ ၄၁ / ၂၀၁၁အရ ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ကာ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။ ပြည်နယ်လုံခြုံရေးကော်မတီအနေနဲ့လည်း တစ်ပတ်လျှင်တစ်ကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်း အဝေးပြုလုပ်ကာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၁၉ အရ ပြည်ထောင်စုအစိုးရသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်ရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းပါရှိပြီး ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာ နိုင်ငံတော်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၅၀ အရ တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်အစိုးရသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရက နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်ရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်း သာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရာတွင် ကူညီရန်တာဝန် ရှိသည်ဟု ပြဋ္ဌာန်း ထားရှိတဲ့အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် အညီ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၉၆ အရ ပြည်ထောင်စုဥပဒေပြုစာရင်းဇယား(၁)၌ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကဏ္ဍအပိုဒ်(၁)၊ အပိုဒ်ခွဲ(စ)မှာ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်ရေး၊ အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ အပိုဒ်ခွဲ (ဆ)၌ ရဲတပ်ဖွဲ့ဟူ၍လည်းကောင်း၊ လူမှုရေးကဏ္ဍ အပိုဒ်(၉)၌၊

ကန့်သတ်

အပိုဒ်(၉)အပိုဒ်ခွဲ(တ)မှာ ဝါနိစ္စ၊ ပဋိပက္ခဟူ၍ လည်းကောင်းပါဝင်နေပြီးတော့ ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ၈၈ အရ တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်း၊ ဇယား(၂)တွင် ပါဝင်ခြင်း မရှိတဲ့အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အနေဖြင့် အခြေခံဥပဒေအရ ပြည်ထောင်စုမှ ပြဋ္ဌာန်းပြီးသော ဥပဒေများနှင့်အညီ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပါသောကြောင့် နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၏ အဆိုကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်း သင့်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်သွင်းတဲ့ အဆိုနဲ့ စပ်လျဉ်းပြီးတော့မှ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝင် လုံခြုံ/နယ်စပ် ဝန်ကြီးက အပြည့်အစုံ ရှင်းလင်းသွားပါတယ်။ ရှင်းလင်းတဲ့နေရာမှာ ဤအဆိုကို အဆိုအဖြစ် တင်သွင်းဖို့ မလိုအပ် ကြောင်း ဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့်မို့လို့ အဆိုရှင်ဖြစ်တဲ့ ဒေါ်နန်းခမ်းအေးအနေနဲ့ ထပ်မံ ဆွေးနွေးဖို့ ရှိရင်ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၊ နမ္မတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။** လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေရင်။ ခုန ဝန်ကြီး ကျွန်မကို ဖြေကြားသွားတဲ့ အတိုင်းဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ အရမ်းကြီးကို လုံခြုံစိတ်ချရတဲ့ အနေအထားတွေ့နေရတဲ့အတွက်ကြောင့် ကျွန်မ အထူးပဲကျေးဇူးတင်ရှိပါ ကြောင်း ဦးစွာပြောကြားလိုပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ဒီလိုကျယ်ပြန့်လှတဲ့ ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ ဆိုလို့ရှိရင် အဲ့ဒီလို အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ အုပ်ချုပ်ရေး ပိုင်းတွေမှာ လစ်ဟမှုတွေ ရှိနိုင်ပါတယ်။ အဲ့ဒါကြောင့် ကျွန်မအနေနဲ့ ဥပဒေတစ်ရပ်အနေနဲ့ မဟုတ်ပဲနဲ့ ကျွန်မ အဆိုတစ်ခု တင်သွင်းသွား တယ်ဆိုတာ၊ အဆိုတိုင်းဟာလည်း ဥပဒေ မဖြစ်နိုင်ဘူးဆိုတာ ကျွန်မ သိနေပါတယ်။ ဒါ ကျွန်မတို့ အနေနဲ့ သတိထားရမယ့်အချက် ဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ကျွန်မအဆိုကို ဥပဒေတစ်ရပ်အနေနဲ့ မဟုတ်ပဲ ပြန်လည်သုံးသပ်သင့်တယ်လို့ ကျွန်မကတော့ ယူဆပါတယ်။ ကျွန်မတို့ စနစ်ပြောင်းနေ တဲ့ ကျွန်မတို့ နိုင်ငံတစ်ခုမှာ ဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်မတို့ သမရိုးကျဝါဒ ဖြစ်စဉ်ကို ကျင့်သုံးနေခြင်းထက်၊ အပြောင်းအလဲပေါ်မှာ မူတည်ပြီးတော့ လုပ်ဆောင်နိုင်စွမ်း ရှိဖို့ လိုအပ်နေပါတယ်။ ပြဿနာတွေကို ကာကွယ်ဖို့ ဆိုခြင်းထက်ရှိပြီးတဲ့ ပြဿနာတွေကို ထပ်မံပြီးတော့ မဖြစ်ဖို့အတွက် ကျွန်မတို့ ဘယ်လိုကြိုတင်ကာကွယ်ရမယ် ဆိုတာက ပိုပြီး

လိုအပ်နေတယ်လို့ ကျွန်မ မြင်ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ကျွန်မရဲ့ အဆိုကို ဥပဒေတစ်ရပ်အနေနဲ့ မဟုတ်ပဲနဲ့ ပြန်လည်သုံးသပ် သင့်တယ်လို့ ကျွန်မကတော့ ပြောကြားချင်ပါတယ်။ ကျွန်မရဲ့ တင်သွင်းချက်ဟာ ဒီလွှတ်တော်ထဲမှာ ရှိနေတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရဲ့ ပြည်သူများ အပေါ် တန်ဖိုးထားမှုနဲ့သာ တိုင်းတာသင့်တယ်လို့ ကျွန်မ ပြောကြားချင်ပါတယ်။ ကျေးဇူး တင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ အဆိုကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်း၊ မရုပ်သိမ်း ကိစ္စနဲ့ ပတ်သက်လို့ လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ရယူဖို့ပဲ ရှိပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့်မို့လို့ ဒီအဆိုကို အဆို အဖြစ် မဟုတ်ပဲနဲ့ အဆိုကို ရုပ်သိမ်းဖို့အတွက် သဘောတူတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကို မဲဆန္ဒနဲ့ ပဲခွဲပြီးတော့မှ ရယူမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ(၃၇)၊ နည်းဥပဒေခွဲ(က) အရ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်၍ ဆန္ဒမဲပေးသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ အများ၏ ဆန္ဒများဖြင့်သာ ဆုံးဖြတ်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့်မို့လို့ ဒီအဆိုကို ရုပ်သိမ်းသင့်တယ်လို့ ဆန္ဒပြုတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ မိမိနေရာမှာ မတ်တပ်ရပ်ပြီးတော့ ဆန္ဒပြုဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်း သင့်တယ်ဆိုတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ မိမိနေရာမှာ မတ်တပ်ရပ်ပြီးတော့ ဆန္ဒပြုဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်သွင်းတဲ့ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များနဲ့ ဒေသခံပြည်သူများအကြား ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မည့် လူမျိုးရေးအသွင်ဆောင်မည့် ပြဿနာများ၊ ပဋိပက္ခများကို ကြိုတင် ကာကွယ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားနိုင်ရန် အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ရဲ့ဆန္ဒကို ရယူတဲ့အခါမှာ အဆိုကို ရုပ်သိမ်းသင့်ကြောင်း ဆန္ဒပြုတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်ဟာ(၈၅)ဦး ရှိပါတယ်။ ဆန္ဒပြုတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်ဟာ အစည်းအဝေး တက်ရောက်တဲ့ ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေ ထက်ဝက်ထက်များတဲ့အတွက် အဆိုကိုရုပ်သိမ်း ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။ ( သြဘာသံများ )